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Tapolcán történt 
Minimum három nyomós 
oka lehet annak, ha az em-
ber neve bekerül az orszá-
gos hírkeringésbe: híres és 
meghalt, nagy hibát, illetve 
gazemberséget követett el, 
vagy valami nagyszerű, de 
legalábbis méltányolható 
cselekedet fűződik a ne-
véhez. Valahol kis hazánk-
ban egy jeladóval ellátott, 
több ezer kilométeren át 
vándorló, Svájcból érkező 
farkast - minden valószí-
nűség szerint- szándéko-
san megöltek. Ez is Ma-
gyarország. Ahogy az is, 
ami kis városunkban esett 
meg, hogy egy belvárosba 
tévedt nagytestű rágcsálót 
ügyesen befogtak és víz 
közelben szabadon enged-
tek. Lehet vitatkozni azon, 
hogy egy állat káros, avagy 
nem káros, van-e keresni-
valója a környékbeli vizek 
közelében vagy inkább 
nincs. Amire büszke va-
gyok: Tapolcán a megmen-
tők nem mérlegeltek, nem 
vizsgálgatták hogy  vajon 
honnan jött, hova tart és 
mit akart egy városba té-
vedt ritka vadon élő állat. 
Azt tették aminél nincs 
morálisan feljebb: vissza-
adták az igazi életét és  a  
szabadságát egy bajbaju-
tottnak./Töreky László/    

JEGYZETKöszöntöttük a tavaszt

A zöldágjárás a természet megújhodását ünneplő énekes népi játék. A lányok kettes sorban állva, felemelt ke-
zükből sátrat formálva, énekelve haladnak végig a falun ...Bújj, bújj zöld ág... A Batsányi Táncegyüttes fiataljai 
és a Szivárvány Római Katolikus Óvoda bájos apróságai elevenítették fel minap a szép népi hagyományt a Hősök 
terén kialakított húsvéti tojásfa parkban. A kicsiket az óvónők tanították be, a batsányis táncosoknak pedig ve-
zetőik, Bán László, Kiss Betti és Buzás Balázs adta tovább a három évtizede Tapolcán oktató Tóth Ferenc gyűjté-
sét, a szép kalocsai zöldágjáró táncokat.                                                                                                                          /Írás, fotó:tl/

Zsákokba gyűlt a szemét a Dobó lakótelep közelében
A helyszínen Bata-Si-
pos Emőke elmondta, 
férjével határozták el 
a közelmúltban, hogy 
megszerveznek egy kö-
zös szemétszedést az 
ilyen szempontból na-
gyon elhanyagolt ga-
rázssorokon túli erdős 
területen. 

Puskás Ákos alpolgár-
mesterrel beszélgetve 
döntöttek úgy, hogy 
csatlakoznak a Te-Szedd 
akcióhoz, amelybe a vá-
ros regisztrálta magát, 
így könnyebbé és haté-
konyabbá vált az ötlet 
megvalósítása. - Gyak-
ran sétálunk, futunk itt, 
látjuk mennyi a szemét, 
gyakran több négyzet-

méteres műanyag hul-
ladék szigetekre bukka-
nunk, amelyek hosszú 
évek, talán évtizedek óta 
itt vannak a fák között. 
Utolsó mohikánokként 
most fejeztük be a sze-
métszedést, végül hár-
man maradtunk. Ösz-
szesen 20 zsák szemetet 
gyűjtöttünk össze. A 
legrégebbi hulladék egy 
1971-es Bac spray és 
egy tartós tej, aminek az 
ára 6,20 forint- árulta el 
a szervező. A lakótelep 
melletti szemétgyűjtés-
ben elsősorban helyi 
civilek vettek részt, de a 
város képviselőtestületé-
ből is többen csatlakoz-
tak a kezdeményezéshez. 
/Írás, fotó:Töreky L./

Évtizedes műanyag hulladékok a lakótelep mellet-
ti erdőkben, most összeszedték a civilek

A BalatonFondo el-
nevezésű kerékpáros 
maraton a Giro d’Italia 
magyarországi Nagy 
Rajtjának állít emléket.
Tapolcára Gyulakeszi 
felől érkezik a mezőny, 
várhatóan 11óra  és 11: 
40 között, majd a kele-
ti körforgalomnál for-
dul el Diszel felé. Az 1. 
BalatonFondo országúti 
maratonon 2023. május 
1-én, 09- órakor, Bala-
tonfüredről indulva, kis 
forgalmú utakon kalan-
dozik a Balaton-felvi-
dék legszebb tájain, 126 
km-es távon. A maraton 
során 1500 méter szint-
különbséggel küzdenek 
meg a kerékpárosok. 
Szintidő: 6 óra. /tl/

Tapolcán is láthatjuk 
őket május 1-én
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A város önkormányzatá-
nak és hivatali apparátu-
sának néhány képviselője 
a napokban belülről is 
megtekintette a régi szü-
lészet épületét. 

A helyszíni technikai meg-
beszélésre, egyeztetésre 
annak apropóján került 
sor, hogy egy elnyert 200 
milliós pályázatnak és a 
város által hozzátett ha-

sonló nagyságú összegnek 
köszönhetően, hamarosan 
új funkciót kaphat az épü-
let. A régi szülészet falai 
között a közeljövőben két 
gyermekorvosi rendelőt 
és az azokhoz szükséges 
kiszolgáló helyiségeket 
tervez kialakítani a város. 
Megtudtuk, ha minden a 
terv szerint halad, tehát 
a nyár közepére elkészül-
nek a tervek (Erdélyi Bá-
lint tervezőt bízták meg a 
feladattal) és közbeszer-
zési eljárást is év végéig 
le tudják folytatni, akkor 
2024 tavaszán elindulhat-
nak a munkálatok. – Az 
épület szerkezetileg, sta-
tikai szempontból jó, de 
erősen felújításra szoruló, 
sokat kell rá költeni. A 200 
millióról szóló támogatói 
döntést megkaptuk, vár-
juk a támogatói okiratot. 
Önrészként pedig hason-
ló nagyságrendű összeg-
gel számolunk. Sajnos az 

építőipari árak nehezen 
kalkulálható jövőbeli vál-
tozásai miatt nehéz meg-
mondani, hogy mennyi 

lesz a beruházás végösz-
szege – mondta el lapunk 
érdeklődésére Dobó Zoltán 
polgármester. /Írás, fotó:tl/

Átalakítás előtt a hajdani szülészet épülete
Gyermekorvosi központ létesülhet a falak között akár a jövő év folyamán

Egyeztetés az épületnél

Sok tapolcai számára ismerős látvány lehet ez a folyosó

Kazinczys diákelőadók
a kultúra színpadán160 tapolcai és számos 

környékbeli általános 
iskolás diák vett részt a 
Wass Albert Könyvtár és 
Múzeum gyermekkönyv-
tárának idei olvasópályá-
zatán, a legtöbb pontszá-
mot elért pályamunkák 
készítőit díjátadó ünnep-
ség keretében jutalmazta 
a kulturális intézmény áp-
rilis 14-én. 

A pályázat fókuszába ter-
mészetesen Petőfi Sándor 
került, hiszen a költő szü-
letésének 200. évfordulóját 
2023-ban ünnepli az or-
szág. A fiatalok az irodal-
mi, műveltségi feladatok 
megoldása során számos 
érdekességet tudhattak 
meg a magyar költészet 
egyik legjelentősebb alak-
járól. A megoldásokhoz 
ezúttal is segítségül hívhat-
ták a könyvtár állományát, 
katalógusát és az interne-
tet is. A fiatalokat és fel-
nőtt kísérőiket dr. Décsey 
Sándor könyvtárigazgató 
köszöntötte, meleg szavak-
kal dicsérve a pályázaton 
induló gyerekeket. – Kö-
szönöm a részvételt, a sok 
szép alkotást amit készí-
tettetek, és remélem, hogy 
nem csak tanultatok, de 
jól is szórakoztatok mun-
ka közben- fogalmazott az 
intézményvezető, aki azt is 
megköszönte a gyerekek-
nek, hogy rajzos, festett 

alkotásaik által a könyvtár 
innentől még szebb és szí-
nesebb képet mutathat ma-
gáról.
A második osztályosok 
korosztályában Kocsis Dóra 
(Kazinczy 2/a) és Márkus 
Panna (Bárdos 2/z) végzett 
holtversenyben az első he-
lyen. Mindössze 0.5 ponttal 
lemaradva Dér Csenge (Ba-
tsányi 2/a) és Pák Emma 
(Szigliget) végeztek a má-
sodik helyen, Focht Andor 
(Bárdos 2/z) a harmadik 
legjobb pályamunkát adta 
be. A harmadikasok kor-
osztályában Gombkötő 
Kata (Bárdos 3/z) adta be 
a legtöbb pontszámot érő 
pályamunkát, Puskás Máté 
(Batsányi 3/a) és Kurkó 
Enikő (Kazinczy 3/b) a má-
sodik, illetve harmadik he-
lyért vehetett át oklevelet a 
díjátadón. A negyedikesek 
versenyében Vers Lara Vica 
(Bárdos 4/a) vitte el a pál-
mát, Horvát Gréta (Nagy-
boldogasszony) és Szőcze 
Bálint (Batsányi) előtt. A 
korosztályban Hegyi Kris-
tóf (Batsányi) a harmadik 
helyet szerezte meg a zsűri 
döntése alapján. A felsősök 
között Szabó Anna Má-
ria (Bárdos 7/z) végzett az 
élen, Hegyi Dorka (Batsá-
nyi 7.o) lett a második, Pék 
Dóra (Batsányi 8.o) pedig 
a harmadik legjobb ered-
ményt érte el pályamunká-
jával. /tl/

Diák olvasók versenye
A TBLÁI Kazinczy Fe-
renc Tagintézmény idei 
kulturális bemutatójára 
színültig megteltek a Ta-
mási Áron Művelődési 
Központ színháztermé-
nek széksorai.

A zömében szülőkből, a 
nagyszülőkből álló kö-
zönség az elmúlt évek-
ben elmaradt kulturális 
bemutatók után, ezúttal 
különösen színvonalas és 
szórakoztató produkci-
ókat láthatott az iskola 
több mint 200 diákjától. 
Az egész műsor igényes 
és kreatív felkészítő mun-
káról árulkodott, ahol a 
szépen tolmácsolt iroda-
lom, hangszeres muzsika 

mellett, a hangulatos lát-
ványelemek, koreográfiák 
is szerepet kaptak. Ugyan-
akkor a szülőföld szerete-
te, a népi hagyományok 
megőrzése is visszatükrö-
ződött a produkciókban.  
Bajner Imre igazgató és 
Bodor Tamás intézmény-
vezető köszöntőjét köve-
tően egymást követték a 
tanulók által felkonferált 
és előadott verses, zenés, 
színházi és táncos előadá-
sok, amelyekben a kisdiá-
koktól a felsős tanulókig, 
sőt pedagógusokig min-
den korosztály szerephez 
jutott. A közönség pedig 
hálás volt, minden esetben 
megérdemelt nagy tapssal 
jutalmazta a fellépőket. /tl

Szabó Csaba és ügyes néptáncos tanítványai      Fotó: tl
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A Tapolcai Nőklub Egye-
sület által elnyert EKF-es 
mikro pályázatnak és 30-
40 tettrekész, szorgalmas 
tapolcai civilnek köszön-
hetően ( zömében a nő-
klub, illetve az Egységben 
Tapolczáért Egyesület 
tagjai), erdei kiránduló-
pihenő helyet (Szentkút 
emlékhelyet) alakítanak 
ki Zalahaláp mellett. 

A terület közigazgatási-
lag Tapolcához tartozik, 
a parkettagyárhoz vezető 
bekötőútról leágazva kö-
zelíthető meg, kifejezetten 
szép és csendes, erdős, li-
getes környezetben van. 
A nőklub kezdeménye-
zése Tapolca város ön-
kormányzata és az erdőt 
gondozó Uzsai Erdészeti 
Igazgatóság illetékeseinek 
összefogásával valósulhat 
meg. Az emlékhely hiva-
talos átadó ünnepségét 
május 10-én tartják majd 
- tudtuk meg. 
Bálint György a nőklub 
tagjaként, sokadmagával 
vett részt a munkálatok-
ban és a Szentkút újkori 
történetét is megosztotta 
velünk. Elmondta, a te-
rület régi zarándokhely, 

majd turisztikai hely volt, 
amelynek forrása, kiépí-
tett kútja egészen 1983-ig, 
a forrás kiapadásáig ezen 
a helyen állt. Akkor átvit-
ték a Malom-tóhoz, a mű-
emlék jelenleg is ott van, 
minden tapolcai ismeri. 
- Sajnos a környezet meg-
változott, a forrást tápláló 
vizek a nyolcvanas évek kö-
zepén elapadtak. Korábban 
a közelben lakó emberek 
rendszeresen eljártak ide, 
a forrás kristálytiszta vizét 
itták és hordták haza ottho-
naikba. Gyermekként ma-
gam is jártam itt, kellemes, 
szép ligetes hely volt. Most 
azon dolgozunk, hogy egy 

emlékelyet hozzunk létre, 
ezért bozótot irtunk, ki-
tisztítjuk a kissé elvadult 
területet. Célunk, hogy lá-
togathatóvá tegyük a helyet 
a kirándulók, a természet-
ben pihenésre vágyók, vagy 
éppen a tapolcai, zalahalápi 
diákok, osztályok számá-
ra. Új információs táblát is 
állítottunk, amely elmeséli 
a Szentkút történetét, stí-
lusos bazalt emlékkő utal 
majd kút eredeti helyére. 
Ezenkívül padokat, aszta-
lokat telepítünk, szalonna 
sütő helyet tervezünk ki-
alakítani itt- árulta el Bá-
lint György. 
             /Írás, fotó:Töreky L./

Pihenő - kirándulóhely létesül
A Szentkút régi helyén - sok tapolcai dolgozott érte 

Frissen felállított információs tábla, készülő kútfej

Április 21-én reggel 
Róth László piacfelügye-
lő a kora hajnali szür-
kületben messzebbről 
egy nagyobb macskának 
nézte, kicsit közelebbről 
már inkább borznak, 
de végül kiderült, egy 
legalább spániel mére-
tű hód ücsörög a városi 
piac bejáratánál. 

A nem éppen minden-
napi találkozás szeren-
csésen, sőt nem túlzás 
kijelenteni, kifejezetten 
meghatóan ért véget. Ami 
viszont továbbra is kérdés 
marad: vajon hogy kerül 
egy hód a városközpont-
ba?
A piacfelügyelő termé-
szetesen nagyon meg-
lepődött, amikor álmos 
szemekkel megpillantot-
ta a városi környezetben 
enyhén szólva is szokat-
lan látványt nyújtó nagy-
testű rágcsálót. Azonnal 
hívta a 112-t, a helyszín-
re Németh Stella rendőr 
őrmester és Bacsa Ákos 
rendőr főtörzsőrmester 
érkezett ki. Együtt oldot-
ták meg a helyzetet, egy 
zöldséges ládát felülről 
ráengedtek, majd egy vas-
tag kartonpapírt csúsztat-
tak a láda alá. Az így fog-

ságba került, egyébként 
fokozottan védett emlőst 
beemelték Róth Lász-
ló autójába, majd Bacsa 
Ákossal együtt levitték a 
déli elkerülő nagyparko-
lójához. Ott a pataknál, 
az átfolyó közelében sza-
badon engedték az egyéb-
ként is vizes élőhelyhez 
szokott, mindvégig sze-
líden viselkedő élőlényt 
. Ekkor történt a csoda- 
meséli Róth László. – Ez a 
kicsi jószág megköszönte 
amit tettünk érte. Felénk 
fordult, felállt két lábra, 
ránk nézett, mint aki a 
háláját szeretné kimu-
tatni, belenézett mind-
kettőnk szemébe, majd 
szépen lassan besétált a 
patakba és elúszott a Ba-
laton irányába. /tl/ 

A hód aki eltévedt Tapolcán

Tavaszköszöntő bált szer-
vezett a Nagyboldogasz-
szony Római Katolikus 
Általános Iskola szülői 
tanácsa.

A diszeli Artemis va-
dászház adott otthont az 
elegáns rendezvénynek, 
amelyet Dobó Zoltán pol-
gármester nyitott meg. 
Beszédében hangsúlyozta, 
mai világunkban különö-
sen fontosak azok az ér-
tékek, amelyeket az iskola 
tanulói a mindennapjaikba 
beépítve képviselnek. Ez 
segít majd számukra akkor 
is, amikor jövőre új közös-
ségben kell érvényesülniük 
a mostani nyolcadikosok-
nak. A végzősök keringője 
nagy sikert aratott, a tán-
cot Buzás Balázs tanította 
be. Csonka Nándor espe-
res-plébános, lelki igazga-
tó megköszönte a szülők 
mindenkori támogatását 
és bizalommal tekintve a 
jövőbe úgy fogalmazott, 
hogy a katolikus isko-
la diákjainak a jelenkor 
kihívásaira kétezer éves 
válaszaik vannak, amik 

mindenkor segítik majd 
őket életük folyamán. 
Patonai Szilvia igazgató 
ismertette a szeptember 
óta bekövetkezett változá-
sokat, az oktatás területét 
érintő kínálat bővülést. 
Beszámolt ez évi sikere-
ikről, majd megköszönte a 
szülői tanácsnak, Szőczéné 
Sebestyén Helga elnök-
nek a bál megszervezését, 
amelynek teljes bevételét 
a gyermekekre fordítják 
majd. A vacsora után vette 
kezdetét az igen jó hangu-
latú, egészen hajnalig tartó 
bál./Írás: km,fotó: iskola/

Bálozott a katolikus iskola
A Tapolcai Bárdos Lajos 
Általános Iskola Szék-
helyintézményének szü-
lői szervezete bált ren-
dezett a Csermák József 
Rendezvénycsarnokban.

A hagyományos Bárdos 
bálon a szülők, gyerekek 
és vendégeik együtt szó-
rakozhattak és részvéte-
lükkel támogathatták az 
iskola elképzeléseit. Dobó 
Zoltán polgármester, a 
közösség erejében rejlő 
potenciálról és a gyerme-

kekbe vetett hit és munka 
erejéről fogalmazott meg 
gondolatokat a megnyi-
tón.
A nagy  számban megje-
lent közönség először a 
végzős diákok táncában 
gyönyörködhetett, majd 
a Batsányi Táncegyüttes 
bemutatóját tekinthette 
meg. A vacsorát követő-
en késő estig tartó tánc, 
tombola és mulatság kö-
vetkezett, melyhez a ze-
nét a Silver Band szolgál-
tatta. /Írás, fotó:hg/

Késő estig tartott a tánc

A rendezvénycsarnok küzdőterén felsorakozó bálozók

Az első báli tánc gyakran 
örök emlék marad

Az MTA
tudósa lesz a 
vendégünk
Illusztris vendége lesz 
a Tapolcai Média stú-
diójának május 4-én, 
azaz jövő hét csütör-
tökön. Szarka László 
geofizikus, a Magyar 
Tudományos Akadé-
mia rendes tagja ér-
kezik hozzánk.

Stúdióbeszélgetésünk 
témája a mindenkit 
foglalkoztató és érin-
tő  klímaváltozás lesz.  
Szarka László  Pata-
ki Attila nyugalma-
zott bányamérnök-
kel beszélgetve osztja 
meg gondolatait. A 
stúdióbeszélegetést 
élőben közvetítjük 
facebook oldalunkon. 
A beszélgetés egyben 
egy sorozat elindulását 
is jelzi a tudományos 
élet világából merített, 
mindannyiunk közös 
jövőjét érintő  témák-
kal. /tl/
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Szakmát, érettségit, technikusi oklevelet szereznek
Hét osztály tesz záróvizsgát és búcsúzik idén 
a Széchenyi István baptista középiskolától. 
Vendéglátóipari szakemberek, szakácsok, felszol-
gálók, kereskedelmi értékesítők, épületgépészek, 
hegesztők, víz- és gázkészülékrendszer-szerelők, in-
formatikusok, közszolgálati munkatársak kerülnek 
ki hamarosan az intézmény falai közül.  

Virágok a város lakóinak
Köszönhetően egy helyi 
vállalkozó felajánlásá-
nak, nagy lelkesedéssel 
hoztunk több száz tő 
ajándék muskátlit a ta-
polcaiaknak. 

Örömünkre villámgyor-
san el is fogyott az összes. 
Adni jó, főként, ha ezzel 
szebb lesz városunk!- írta 
facebook posztjában a 
napokban az Egységben 
Tapolczáért Egyesület. Az 
adomány cserepes virá-
gok a városi piacon talál-
tak gazdára, sok jelentke-

ző volt rá április 19-én, a 
késő délutáni órákban. 
Megtudtuk, olyan nagy 
volt az igény a láthatóan 
nagyon szép növényekre, 
hogy az ingyenes virág-
osztást e hét csütörtökön 
is (április 27.) megismét-
lik. Kiosztanak közel 700 
tő futós muskátlit és 200 
tő szőlővirágot (begónia). 
Ezen felül a gáláns felaján-
lónak köszönhetően több 
száz tő virágot juttathattak 
a belváros és a belvárosi 
vendéglátóhelyek díszíté-
sére is- tudtuk meg. /tl/

Nagy volt a kereslet az adomány muskátlik iránt Fotó: tl
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Petőfiről Reisingerrel
Reisinger János iroda-
lomtörténész számos 
érdekes és tanulságos, 
bibliai, irodalmi témájú 
előadással örvendeztette 
meg a múltban a tapolcai 
közönséget.

Április 17-én, a „Petőfi 200” 
emlékévhez kapcsolódva, 
Petőfivel városról-város-
ra, Petőfi Sándor Isten- és 
jövőképe Az apostol című 
verse és egész életműve 
alapján című előadásában 
fejtette ki irodalmi kutató-
munkájának eredményeit 
Petőfi költészetéről, sze-
mélyéről a Tamási Áron 
Művelődési Központban. 
Az esemény azonban nem 
a megszokott módon kez-
dődött. Reisinger János 
ugyanis elsőként egy régi 
mosonmagyaróvári gim-
náziumi énektanára, dr. 
Görcsös Mihályné dr. Ta-
káts Gizella nemrégiben 
kottakönyvbe írt, félszáznál 
is több megzenésített Petőfi 
versét ajánlotta a közönség 
figyelmébe. Az alkalomból 
a művelődési intézmény 
aulájában kiállították Hor-

váth Róbert helyi szobrász-
művész Petőfit ábrázoló 
fejszobrát és szép műsort 
adott a Török Attiláné ve-
zette Tapolcai Kamarakó-
rus, továbbá Király Eszter 
vezényletével a Bárdos La-
jos Általános Iskola kórusa 
is. Az utóbbi gyermekkórus 
Gizi néni műveiből adott 
elő néhányat. Elsőként A 
tavaszhoz és A Tisza című 
Petőfi költemények dalba 
foglalt változatait. Az ese-
ményen készült interjúnk, 
televíziós anyagunk látható 
a Tapolcai Média online fe-
lületein is. /Írás, fotó:tl/

A neves “verséneklő” 
Hangraforgó Együttes 
“Pannónia is ontja a szép 
dalokat” címmel meghir-
detett koncertje a Wass 
Albert könyvtár költé-
szet napi ajándéka volt az 
irodalom és a hangszeres 
zene igényes fúzióját ked-
velő közönségnek április 
19-én, szerdán, (techni-
kai okokból) nagyjából 
egy héttel József Attila 
születésnapja után. F. Si-
pos Bea és Faggyas László 
kétszemélyes zenekara 
szinte mindent megmu-
tatott a műfajban rejlő és 
általa létrehozható zenei 
és irodalmi élményből, 
kifejező erőből, hang-
szeres finomságokból és 
mindezek együttes szép-
ségéből.

A koncertet megelőző-
en dr. Décsey Sándor kö-
szöntötte a közönséget. 
A könyvtár igazgatója el-
mondta, sokéves hagyo-
mány, hogy a költészet 
napját valamiféle verses-
zenés előadással ünnepli 
az intézmény, ezúttal is 
ezt a hagyományt foly-
tatják. Röviden bemu-
tatta a 2003-ban alakult, 
tehát idén két évtizedes 

fennállást ünneplő győri 
Hangraforgó Együttest, 
amelynek megszámlálha-
tatlan versmegzenésítés 
és sok elnyert művészeti 
díj fémjelzi pályafutását. F. 
Sipos Bea szerint, a versek 
fontosak, hiszen általuk 
ismerhetjük meg a kü-
lönböző korok lelkületét, 
érzéseit, gondolatait. Az 
együttes talán ezért is ve-
gyesen, a régi és újabb kori 
költészetből is merítkezve 
állította össze műsorát. 
A elhangzó József Attila, 
Nagy László, vagy éppen 
Janus Pannonius költe-
mények rendkívül igé-
nyes és ihletett, korhoz 
és hangulathoz igazított 
hangszeres, dallamokba és 
ritmusokba öltöztetett fel-
dolgozásai megérdemel-
ten nyerték el a tapolcai 
közönség tetszését, elis-
merését. /Töreky L./

Szép magyar költemények
a győri  Hangraforgótól

F. Sipos Bea és Faggyas 
László a városi könyvtár 
olvasótermében      Fotó: tl

Gizi néni és a hajdani ta-
nítvány, Reisinger János

a széchenyis ballagó diákok
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Somogyiné Varga Anikó 
tapolcai alkotó önálló ki-
állítását Németh Csaba 
Budapesten élő, tapolcai 
születésű eszmetörté-
nész, esztéta nyitotta meg 
a veszprémi Agórában 
nagy érdeklődés mellett, 
április 14-én. A tapolcai 
városi képzőművészkör 
oszlopos tagjának fest-
ményei már csak azért is 
figyelemreméltóak, mert 
amatőr alkotótársainak 
többségétől eltérően nem 
a népszerűbb tájképfes-
tészetben és portrékban 
találta meg önmagát. A 
közönség által talán ne-
hezebben befogadható, 
absztrakt, kifejezetten lel-
ki, érzelmi indíttatásból 
született egyéni stílusú 
ábrázolás sokkal inkább 
S. Varga Anikó világa. A 
kiállítás május 5-ig lesz 
látható Veszprémben.

Németh Csaba előrebocsá-
totta, elsősorban az értő 
szemlélést és a megértést 
kívánja elősegíteni, hiszen 
a látogatók többsége sze-
mélyesen ismeri Anikót 
és képeinek legalább egy 
részét. Úgy fogalmazott, a 
képek egy három évtized-
del korábban elindult al-

kotói munka utóbbi öt évét 
reprezentálják, nagyobb 
részük egyéni, jó arányér-
zékkel megalkotott ember-
ábrázolás, kisebb részben 
botanikai témák feldolgo-
zása. – A kiállítás a Rajzo-
latok címet viseli, ami jól 
kifejezi azt, hogy a művek-
ben a rajzosság, a vonalak, 
a kontúrok nagy szerepet 
kapnak-fogalmazott, majd 
két fő szempontból, a ki-
állítás képeinek látás általi 
megtapasztalása, illetve 
a művek létrehozására 
irányuló vágy, az alkotói 
motiváció szempontjából 

vette szellemi górcső alá a 
műveket. Az eszmetörté-
nész azzal a végszóval zárta 
gondolatait és nyitotta meg 
a kiállítást, hogy “az úgyne-
vezett amatőr művészetben 
gyakran megtapasztalható 
egyfajta felszabadító él-
mény. Tudjuk, hogy “nem 
ez a lényeg, nem ez az élet, 
mindez inkább egyfajta rá-
adás az életre”. Somogyiné 
Varga Anikó kiállításának 
Román Iván és Pingiczer 
Szilárd zenész duó adott 
kellemes, kifejezetten jó 
hangulatot árasztó zenei 
aláfestést. /tl/

Néhány hete alaposan 
meglepett, amikor egy 
világhírű japán zeneszer-
ző, zongoraművésznő 
tapolcai fellépését hirde-
tő szórólap került a ke-
zembe. Minakami Hiroko 
koncertet ad május 8-án a 
Tamási Áron Művelődési 
Központban? Miért éppen 
Tapolca és egyáltalán…??? 
(Szerencsére alkalmam 
nyílt kérdezni, amiért a 
Japánban élő, de időnként 
Tapolcára hazalátogató 
Kövesdi Anikónak nagy-
nagy köszönet jár.)

Ön népszerű előadónak, 
zenésznek, zeneszerzőnek 
számít hazájában, de a vi-
lágban is elismert a neve, 
művészete. Mi az ami Ma-
gyarországra sodorta, ki és 
mi az ön “magyar kapcso-
lata”?

Zeneművészeti főiskolás 
koromban két tanárom 
volt. Az egyik cseh tanár. A 
másik tanár japán, de miu-
tán megnyerte a Liszt-Bar-
tók Versenyt, Georg Sol-
tinál tanult, és az Egyesült 
Államokban tevékenyke-

dett. Ettől a tanártól gyak-
ran hallottam Magyaror-
szágról és már akkoriban 
erős vágyam támadt rá, 
hogy egyszer eljussak az 
önök országába.

Már három évesen autodi-
dakta módon zongorázni 
tanult. Családi örökség a 
zenei tehetsége, vagy sokkal 
inkább a híres japán szorga-
lom diadala, esetleg – ahogy 
az lenni szokott- mindkettő 
együttesen?

A szüleim nem művészek, 
nem zenészek. Pedagógus 
családban nőttem fel, de 
sajnos nem voltam szorgal-
mas gyerek (nevet). Ha jel-
lemezni kellene magamat, 
akkor azt mondanám, hogy 
egy szabad ember vagyok, 
aki nem nagyon szereti a 
gyakorlást. De az, hogy én 
3 éves korom körül, mie-
lőtt még magasabb szinten 
zongorázni tanultam volna, 
már szinte tudtam zongo-
rázni, csak annak tudha-
tom be, hogy előző életem-
ből emlékszem rá. A keleti 
filozófiában nem csak egy 
életünk van, hanem több-

ször újjászületünk. Én hi-
szek a reinkarnációban.

A japánokat nem csak szor-
galmukról, együttműködő, 
közösségi szemléletükről, 
de arról is ismeri a világ, 
hogy minden tevékenységet 
igyekeznek művészi szintre 
emelni. Mit gondol erről, 
valóban létező ez a sajátos 
népkarakter? Önt személy 
szerint ez a fajta (művészi) 
maximalizmus mennyire 
jellemzi?

Azok a művészek és ipa-
rosok, akik például tradi-
cionális ukie festményeket 
festenek, kimonókat ké-

szítenek, vagy építőipari és 
gyári alkatrészeket készítő 
mesteremberek, komoly 
színérzékkel, a műszaki 
munkához való makacs és 
becsületes hozzáállással 
rendelkeznek. Bizonyos ka-
rakterek, mint ez, határo-
zottan léteznek Japánban, 
és ez teszi Japánt egyedivé 
és jóvá. Az én esetemben 
gyerekkorom óta közel állt 
hozzám a nyugati zene. Az 
a hely, ahol születtem és 
nevelkedtem, közel van a 
kontinenshez. Szerintem 
engem inkább a multi-
kulturalizmus befolyásolt, 
mint a japán emberek jel-
lemzői.

Minakami  Hirokot szel-
lemes emberként ismeri a 
közönség, aki nem csak ze-
néjével, hanem szavaival is 
hatni akar. Mi az üzenet, 
amit világszerte átad, vagy 
át szeretne adni a közönség-
nek?

Szeretném a világot össze-
kötni a koncerteken meg-
látogatott országok tör-
téneteivel, élményeivel, a 
zene örömével, izgalmával. 

Tudom, hogy a tévhitekből 
és félreértésekből fakadó 
ellentét kommunikáció ré-
vén barátsággá alakulhat 
át.

A világ minden táján fellé-
pett már, neves egyetemek 
vendégelőadója, a zene 
kontinensek között utazó 
nagykövete. Mi motiválja, 
hogy egy kisváros, kis szín-
padán is bemutassa művé-
szetét és mi az,  amit elhoz 
nekünk május 8-án a klasz-
szikus zene és az ön lelkének 
világából?

Nagy öröm számomra, 
hogy Tapolcán játszhatok. 
Ezt az örömöt szeretném 
mindenkivel megosztani 
Tapolcán, abban az ország-
ban, ahova vágytam rég-
óta, azon a földön, ahol a 
hagyományos zene él.
A koncerten nemcsak 
klasszikus zene, hanem ci-
gányzene, népdalok,  videó, 
igazi crossover színpad 
lesz. Azt szeretném, hogy 
mindenki élvezze ezt a 
rendkívüli időt együtt. Alig 
várom, hogy találkozzak 
Önökkel.  /Töreky László/

Interjú Minakami Hirokoval, aki már alig várja, hogy találkozzon Önökkel

S. Varga Anikó műveiből nyílt kiállítás 
az Agóra Veszprém Kulturális Központban

Németh Csaba eszmetörténész: a művekben a rajzosság, 
a vonalak, a kontúrok nagy szerepet kapnak          Fotó: tl

Pekli Imréné nyugdí-
jas tanítónő Bajcsy-Zsi-
linszky utcai házában 
él, gyermekei, unokái, 
dédunokái rendszeres, 
odafigyelő szeretetét, lá-
togatásait, gondoskodá-
sát élvezve. Április 20-án 
Tapolca város önkor-
mányzatának képvisele-
tében Dobó Zoltán pol-
gármester köszöntötte 
őt és adta át számára egy 
csokor virág kíséretében 
a kilenc évtizedet megélt 
nyugdíjasoknak járó mi-
niszterelnöki emléklapot 
és illetményt.

Pekli Imréné Pápán vég-
zett a tanítóképzőn és 
Tapolcán az 1-es számú 
általános iskolában ka-
pott állást, ahol 1988-ig, 
nyugdíjba vonulásáig ta-
nított. Férjét 2016-ban 
veszítette el. – A gyerekek 
mindig jönnek, délelőtt a 
lányom meg a vőm, este 
meg munkából jövet a Pé-
ter unokám. Hétvégente a 
lányoméknál vagy éppen 
dédunokáméknál koszto-
lok – árulta el az ünnepelt, 
aki tiszta gondolkodását, 
kiváló beszédkészségét 
90 évesen is megőrizte. 
Ami gond számára, az a 
mozgás, a ház elhagyása, 
nem is erőlteti, viszont 

a lehetőségekhez képest 
igyekszik ellátni magát, 
sokat olvas, keresztrejt-
vényt fejt, lelkesen követi 
a helyi híreket. Ebédjét a 
közétkeztető szállítja ház-
hoz, hozzátartozói, ha kell, 
bevásárolnak számára. 
Megtudtuk, az ünnepelt 
az erdélyi Csíkszeredán 
született, 1944-ben a há-
ború viszontagságai miatt 
kényszerült elhagyni szü-
lőhelyét. Édesanyjával és 
két öccsével és persze sok 
sorstársukkal együtt va-
gonokba zárva érkeztek a 
mai Magyarországra. Csa-
ládjával Nemesgulácson 
jutottak tartós lakhatási 
lehetőséghez… Férjével 
közösen 1962-ben vették 
meg, alakították át azt az 
1933-ban épült tapolcai 
családi házat, amelyben 
ma is él. /Töreky L./

Isten éltesse Ildi néni!
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Decemberben, megle-
hetősen hideg, szeles 
időben volt a bicikliút 
hivatalos átadása, akkor 
a bejárása elmaradt. A 
kerékpárosok szervezett 
formában pedálozták 
végig a Tapolca és Szigli-
get közötti kerékpárutat. 
Az eseményen általános 
iskolások, tanáraik és 
az aktív Magyarorszá-
gért felelős államtitkár, 
Révész Máriusz is részt 
vett.

Tapolcáról, a Tavasbarlang 
elől indultak a bringások, 
hogy a kilenc kilométeres 
táv leküzdése után a szigli-
geti várba tekerjenek.
A kerékpárút épített sza-
kaszán csodálatos pano-
ráma tárul a kerékpáros 
elé, mely a jövőben bizto-
san turisták ezreit vonzza 
majd a térségbe. A kerék-
párút több pontján is fej-

lesztésre lesz még szükség, 
hogy a későbbiekben még 
biztonságosabban lehes-
sen lejutni a Balaton part-
ra és a kisgyermekes csalá-
doknak is nagyobb legyen 
a biztonságérzetük. Révész 
Máriusz aktív Magyaror-
szágért felelős államtitkár, 
a testmozgás fontosságáról 

illetve a sportolás, rend-
szeres testmozgás minél 
kisebb korban történő 
megszerettetésének fon-
tosságáról beszélt, mely-
hez elengedhetetlenek az 
új színterek, beruházások, 
mint például a Tapolcát 
Szigligettel összekötő ke-
rékpárút is. /hg/

Kipróbálták a Tapolca–Szigliget kerékpárutat

A borongós időjárás ellenére a túra jó hangulatban telt                           
                                                                                         Fotó:mr

Kilencedik alkalom-
mal rendezték meg az 
INNOPAN Kupa elneve-
zésű tollaslabda versenyt 
a Tapolcai Tollaslabda és 
Fallabda Sportegyesület 
szervezésében.

Több hetes szervező mun-
ka előzte meg a már ha-
gyományosnak mondha-
tó tollaslabda versenyt, 
amelyre mindig nagy erő-
bedobással és lelkesedés-
sel készülnek a szervezők. 
Ezen a tornán igazolt és 
nem igazolt játékosok is 
indulhatnak egyéni, egy-
nemű páros és vegyes pá-
ros versenyszámokban, 
akik Győr, Sopron, Szom-
bathely, Pápa, Veszprém, 
Segesd, Keszthely, Székes-
fehérvár, Bodajk, Buda-
pest, Tapolca városokból 
érkeztek. „-Több mint het-
ven versenyző, 138 mér-
kőzésen mérte össze ere-
jét.”- tudtuk meg Gyarmati 
Zoltánné szervezőtől.
„- Ez az esemény a játék-
élményen és a versenyzési 
lehetőségen kívül lehető-
séget ad nekünk arra is, 
hogy ápoljuk sporttársi 
kapcsolatainkat is, hiszen 
a kilenc órás verseny alatt 
beszélgetni is marad idő. 
Versenyünk kuriózuma, 
hogy a 40+ kategóriában 
egyéniben külön is össze-
mérhetik erejüket. Immár 

második éve a Magyar 
Tollaslabda Szövetség férfi 
ranglistájának elején álló 
versenyzők közül többen 
is eljöttek, hogy játékuk-
kal megörvendeztessenek 
bennünket. Számukra 
külön kategóriában hir-
dettünk versenyt. Ebben 
az évben Krausz Gergely 
olimpikon tollaslabdázó is 
megtisztelt minket jelenlé-
tével és meg is nyerte a férfi 
I. kategóriát.” Eredmények: 
Férfi I.: 1. Krausz Gergely, 
2. Nagy-Szabó Levente, 3. 
Turzó Balázs. Férfi II.: 1. 
Nagy Dániel, 2. Szuromi 
Tamás, 3. Döbörhegyi Ba-
lázs. Női egyéni: 1. Varga 
Orsolya, 2. Horváth Loret-
ta, 3. Sákovics Virág. Férfi 
40+: 1. Czirbus Zoltán, 2. 
Sákovics Péter, 3. Fekete 
Csongor. Női 40+: 1. Gyar-
mati Zoltánné, 2. Osváth 
Mária, 3. Fürjes Edina. 
Férfi páros: 1. Takácsné 
Illés Henriett-Hent Márió, 
2. Nagy Dániel-Nagy Zol-
tán, 3. Sulyok András-
Fekete Csongor. Női páros: 
1. Kólinger Dóra-Csíkné 
Herczeg Kata, 2. Nagy 
Csenge-Kakassy Szilvia, 3. 
Kutasy Kamilla-Kalamár 
Anita. Vegyes páros: 1.Var-
ga Orsolya-Takács Márton 
Péter, 2. Horváth Loretta-
Gombkötő Richárd, 3. Ta-
kácsné Illés Henriett-Hent 
Márió. /hg/

Tollaslabda verseny a csarnokban

Kilencedik alkalommal rendezték meg az INNOPAN Ku-
pát a Csermák József Rendezvénycsarnokban       Fotó: h.f.

Szolnokon rendezték az 
országos seregszemlét, 
utánpótláskorú párbaj-
tőrvívóknak. A három-
napos rendezvényen 
17 tapolcai vívó lépett 
pástra és 9 érmet hoztak 
haza.

Felkészülten érkeztek 
Szolnokra és nagyot küz-
döttek a tapolcai gyere-
kek. Mindenki koncent-
ráltan és fegyelmezetten 
vívta végig a saját ver-
senyét, volt olyan vívó, 
aki délelőtt 10-kor már a 
páston állt és este 20.30-
kor még vívott. – meséli 
Keszler Dávid, vezető-
edző. „-Nagyon sikere-
sen zártuk ezt a hétvégét. 
Ráfért a gyerekekre a 
siker és plusz motiváci-
ót kaptak a folytatáshoz, 

mert látják, hogy a be-
fektetett kemény munka 
előbb vagy utóbb meg-
hozza a gyümölcsét, il-
letve ezek a többnapos 
versenyek kiváló csapat-
építők is egyben, szuper 
kis közösség alakult ki a 
gyerekek között.” – érté-
kelt a mester.
Eredmények: Törpici fi-
úknál, Hegyi Kristóf a 7. 
helyen végzett. Törpici 
lány kategóriában, Bi-
csérdi Kamilla 5. lett. Az 
újonc fiúknál, Tarsoly 
Csanád 5., serdülő lá-
nyoknál, Konczek Lina 
6., kadet fiúknál, Süketes 
Miklós 3., Makkos Bence 
pedig 8. lett. Kadet lány 
kategóriában, Tarsoly 
Borbála ezüstérmet szer-
zett, Konczek Lina 8. he-
lyezett lett. A kadet lány 

csapat (Tarsoly, Cserép, 
Konczek, Konkoly) a 3. 
helyen végzett. /hg/

Éremeső Szolnokon

A Tapolca Vívóklub egyik 
eredményes versenyző-
je Konczek Lina , aki jól 
szerepelt Szolnokon 
        
        Fotó: helyszíni felvétel

VÍVÁS

Kilencedik alkalommal 
rendeznek Nyirádon 
Rallycross Európa-baj-
noki futamot. Ebből az 
alkalomból tartottak 
sajtótájékoztatót az áp-
rilis 29-30-án rendezen-
dő verseny helyszínén, a 
Nyirád Racing Center-
ben. 

Az FIA Rallycross Eu-
rópa-bajnokság nyitó-
fordulójára 10 magyar 
pilóta nevezett, hatan az 
ERX1-ben, négyen pedig 
az ERX3-ban indulnak. 
„-Idén három fő újítást 

tervezünk, ami meghatá-
rozza az Európa-bajnoki 
futamra való felkészülést. 
Az egyik, hogy a pálya kri-
tikus pontjait felújítottuk, 
néhány részen nagyon ki-
gödrösödött, ennek meg-
oldására egy stabilizáló 
anyagot használtunk.
A tesztek alapján jól sike-
rült a felújítás, minimális 
mértékben kopott a pá-
lya a felújított részeken. A 
másik, új lelátók építése, a 
harmadikkal pedig a csa-
ládokat célozzuk meg, egy 
játszótér kialakításával, 
mely a lelátón kap helyet, 

így a futamot is nyomon 
lehet követni. A depót az 
idén mindenki látogat-
hatja és megnézheti a csa-
patok készülődését. Két 
betétfutamot tervezünk, 
az egyik a Magyarorszá-
gon újdonságnak számító 
Crosscar, illetve a Super 
Touring Cars kategória. 
Ezen kívül, megnyitó ün-
nepséggel is készülünk, 
április 27-én 17.30-tól vár-
juk sok szeretettel az ér-
deklődőket Tapolcán, a Fő 
térre, ahol a kiállított ver-
senyautókat lehet megcso-
dálni és a pilótákkal is szót 

lehet váltani. Az Eb-soro-
zatban is újdonságnak szá-
mít a versenyre kifejlesz-
tett applikáció, amelyen a 
versenyhétvége programja 

mellett, minden verseny-
zőről részletes információ 
található.” – tájékoztatott 
Gyuris Orsolya, szervező.
              /Írás, fotó: Havasi/

Rallycross Eb, tapolcai megnyitóval

Számos újítással és fejlesztéssel készülnek a szervezők 
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„Minden gondolatod-
nak teremtő ereje van! 
Nem mindegy, mit gon-
dolsz, nem mindegy, 
mit teremtesz. Kigyógy-
ulhatsz minden beteg-
ségből, kilábalhatsz a 
szükségből, élhetsz si-
keresen és boldogan, 
megtalálhatod ideális 
társadat. Soha ne hidd 
el, ha valaki az ellen-
kezőjét állítja. Egye-
dül tőled függ”- írja 

Balogh Béla. Ezzel az 
idézettel búcsúzik két 
végzős osztályától Var-
ga Tiborné igazgató. A 
Batsányi János gimná-
zium 12.A és 12.B osz-
tálya Csizmadia Zsu-
zsanna és Havasi Gábor 
osztályfőnökök vezeté-
sével vág neki hamaro-
san a gimnáziumi évek 
legnagyobb megméret-
tetésének, az  érettségi 
vizsgáknak.  

Ballagó gimnazisták

2023. 03. 21.
Horváth Klaudia Angéla

Horváth Vilmos

2023.04. 15.
dr. Tóth Réka

dr. Zeke András

2023.04. 22.
Kósa Tünde

Bödör Krisztián

Házasságkötés




